
Govor komesara Johanesa Hana na ceremoniji otvaranja Žeželjevog mosta 

Novi Sad, 1. septembar 2018. 

Proveriti pre objavljivanja! 

Dragi gospodine predsedniče, dragi Aleksandre, 

Draga gospođo predsednice Vlade, 

Dragi ministri, 

Dragi predsedniče Miroviću, 

dragi predstavnici autonomne pokrajine Vojvodine, 

dragi građani NovogSada, 

poštovan inovinari i dragi gosti, 

Ne mogu da zamislim bolji simbol od mosta koji će najbolje opisati proces integracija 

Evropske unije. 

Integracija znači izgradnju mosta: između građana, između nacija, između prošlosti i 

budućnosti.  

Ovaj predivni most povezuje vaš grad sa drugom stranom reke, ali i vaš region i vašu 

zemlju sa vašim susedima i Evropskom unijom. 

Predsednik Vučić i ja smo danas ovde zajedno ne samo da bismo svečano otvorili ovaj 

važan deo infrastrukture. Ovaj most je deo vašeg puta ka Evropi. On je simbol evropske 

budućnosti Srbije. Danas stojimo jedni pored drugih kao partneri u zajedničkom 



projektu; Srbija napreduje na odabranom putu ka pristupanju EU, uz našu punu 

podršku. Mi gradimo mostove sa vama, ne samo za vas. 

Praktična dobrobit koju će ovaj most doneti Novom Sadu ne može da se potceni. Ovaj 

most će imati stvaran uticaj na kvalitet života građana: saobraćaj se se poboljšati, 

smanjiće se vreme putovanja i, istovremeno, zagađenje.  

Štaviše, ovaj most predstavlja ključnu vezu Transevropske mreže. Njime će se 

omogućiti navigacija između dela Dunava kod Novog Sada i obnoviti potpuni putni i 

železnički saobraćaj preko Dunava u Novom Sadu, kao deo segmenta Beograd-

Subotica-Budimpešta strateškog putnog koridora EU, Koridora 10. 

Drugim rečima: sredstva u vrednosti od 35 miliona evra koje je Evropska unija 

obezbedila za ovaj most, od ukupnog troška vrednog 54 miliona, jesu dobro potrošen 

evropski novac. To je investicija u našu zajedničku budućnost. 

Ali finansiranje ovog mosta je samo mali deo pomoći koju je Evropska unija učinila 

dostupnom Srbiji. Od 2007, obezbedili smo sredstva u vrednosti od 2,2 milijarde evra. 

Ova suma će do 2020. dostići vrednost od tri milijarde evra.  

U slučaju da postoje bilo kakve sumnje, dozvolite mi da budem jasan: ovo nisu krediti, 

sa različitim vrstama obaveza, već se radi o nepovratnim sredstvima koja 

obezbeđujemo Srbiji za poboljšanje života njenih građana u oblastima poput 

obrazovanja, potrošačkih prava, bezbednosti hrane, čistije okoline i infrastrukture, 

zaštite dečijih prava i podrške poljoprivrednicima. 

Evropska unija je daleko najveći donator Srbiji. Baš zbog toga što želimo da nam se 

približite i pridružite se našoj porodici država! 



Mnogo je prilika za ljude iz Srbije u procesu evropskih integracija. One su realne i već 

se mogu videti. Ovaj most je samo jedan primer i, kao i mnogi drugi konkretni projekti 

širom zemlje, ilustruje kako će pristupni proces Srbije i dalje poboljšavati životni 

standard građana Srbije. Evropske integracije nisu apstraktno, akademsko pitanje. Radi 

se o vašem prosperitetu, o boljem načinu života!  

Kao što sam rekao na početku: integracija je druga reč za izgradnju mostova. Srećan 

sam što ćemo nastaviti da gradimo ove mostove sa vama, u Srbiji i širom regiona.  

Hvala vam! 

 


